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samfundet. Det håber vi blot regeringen har ta- 
get højde for. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges med 131 stemmer (S, KF, V, FP, CD, 
RV og KRF) mod 11 (SF og (ved en fejlafstem- 
ning) 1 S). 

Tredje næstformand (Lilli Gyldenkilde): 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

4) Tredje behandling af lovforslag nr. L 177: 
Forslag til lov om ændring af  lov om stempelaf- 

gift. (Stempelfrihed ved flytning af  statsgarante- 
rede studielån). 

Af Frank Jensen (S) m.fl. 
(Fremsat 2/5 91. Første behandling 17/5 91. 

Betænkning 22/5 91. Anden behandling 28/5 
91). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Forhandling 

Frank Jensen (S): 
Det er glædeligt, at Tinget i dag i enighed vil 

vedtage det socialdemokratiske lovforslag om 
ophævelse af stempelafgiften ved flytning af 
statsgaranterede studielån. 

Lovforslaget har vi jo fremsat på baggrund af 
den helt uacceptable politik, som pengeinsti- 
tutterne har ført over for låntagerne på dette 
område, nemlig at man har haft en meget høj 
rentesats og sat konkurrencen ud af kraft på 
forrentningen af studielånene, vel vidende at 
hvis låntageren gik konkurs, kunne man bare få 
indfriet hovedstolen hos staten, hos Hypotek- 
banken, fordi der var tale om statsgaranterede 
lån. 

Det er glædeligt, at Folketinget nu vil forsøge 
at genskabe konkurrencen mellem pengeinsti- 
tutterne i forhold til forrentningen af de stats- 

garanterede studielån. Men det er desværre ik- 
ke nok med det, for hvad angår pengeinstitut- 
ternes og bankernes politik vedrørende provi- 
sion ved flytningen af lånene, kan vi se på en 
lille undersøgelse, vi har foretaget, at der også 
er meget stor uoverensstemmelse mellem de 
provisionssatser, man tager ved flytning af lå- 
nene. Derfor er det vores håb, at den undersø- 
gelse, som industriministeren igennem Kon- 
kurrencerådet har foranstaltet over for banker 
og sparekasser, også vil medføre en stramning 
af politikken og kursen over for pengeinstitut- 
ternes politik på dette område. Men altså -  glæ- 
de over, at Folketinget nu i enighed kan vedta- 
ge, at man skal prøve at genskabe konkurren- 
cen. 

Det er da også glædeligt at se, at den debat, 
som Socialdemokratiets lovforslag har med- 
ført, allerede har foranlediget, at nogle penge- 
institutter er begyndt at føre en anden politik, 
og det var jo formålet med dette her. Men nu 
sikrer vi ved vedtagelsen af lovforslaget, at der 
rent faktisk bliver et incitament for den enkelte 
låntager til at flytte sine lån derhen, hvor renten 
er lavest. 

Hermed sluttede forhandlingen. 

Afstemning 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 143 stemmer. 

Tredje næstformand (Lilli Gyldenkilde): 
Lovforslaget vil nu blive sendt til statsmini- 

steren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

5) Tredje behandling af lovforslag nr. L 169: 
Forslag til lov om ændring af forskellige skat- 

te- og afgiftslove. (Restanceinddrivelse m.v.). 
Af skatteministeren (Fogh Rasmussen). 
(Fremsat 25/4 91. Første behandling 2/5 91. 

Betænkning 24/5 91. Anden behandling 28/5 
91). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 


